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Ο χαιρετισμός τον Προέδρου Β. Βενέτη 
κατά την έναρξη του 3ου Διεθνούς Συνεδρίου

Η παρουσία όλων σας 
σήμερα, ημέρα έναρξης 
του 3ου Διεθνούς Συνε
δρίου Ναυτικού Δικαίου 
πιστεύω ότι αποτελεί δι
καίωση για μας που έξι 
χρόνια πριν από το ίδιο 
βήμα καλωσορίζαμε τους 
συμμετέχοντες στο Ιο 
Διεθνές Συνέδριο Ναυτι
κού Δικαίου.

Η κατά γενική ομολο
γία και διεθνώς αναγνω- 
ρισθείσα επιτυχία του 
1ου Διεθνούς Συνεδρίου 
Ναυτικού Δικαίου τον 
Μάϊο του 1993 και με θέ
μα “Η προστασία των 
ναυτικών δανειστών” μας 
ενεψύχωσε, μας ενθου
σίασε και οδηγηθήκαμε να 
καθιερώσουμε την διορ
γάνωσή του ανά τριετία. 
Έτσι ακολούθησε το 2ο 
Διεθνές Συνέδριο Ναυτι
κού Δικαίου τον Μάϊο 
του 1995 “Η εκμετάλλευ
ση του πλοίου και η συμ
βατική ελευθερία". Σήμε
ρα διοργανώνουμε το 3ο 
μας Συνέδριο με θέμα “Το 
ναυτικό ατύχημα ως νο
μικό πρόβλημα”.

Στην πορεία αυτή θα 
ήταν αναληθές να ισχυρι
στώ ότι δεν αντιμετωπί
σαμε δυσκολίες και σκο
πέλους, ωστόσο το μεγα
λείο της ναυτοσύνης και 
του ελληνικού λαού από 
το οποίο εμφορείται κάθε 
Συνέδριό μας όσο και η 
πίστη στις αρχές του 
ελεύθερου επιστημονικού 
δημοκρατικού διαλόγου 
στάθηκαν φωτεινοί σημα
τοδότες στην πορεία μας 
αυτή.

Ας μου συγχωρηθεί 
αυτή η έντονη επισήμαν
ση, αλλά πιστεύω ότι 
όταν ξεκινά κανείς με 
ελάχιστα μέσα όπως είναι 
αυτά που διαθέτει ο 
Δ.Σ.Π. και τελικά επιτυγ
χάνει να κάνει θεσμό ένα 
Συνέδριο, το οποίο έχει 
αναχθεί πλέον σε κορυ
φαία διεθνή επιστημονική 
εκδήλωση στο χώρο του 
ναυτικού δικαίου, τότε 
και ο ενθουσιασμός και η 
συναισθηματική φόρτιση 
μπορούν αν δικαιολογη
θούν. Πέραν αυτού όμως 

απόλυτα δικαιώνονται 
και όλοι όσοι πίστεψαν 
ότι τα οράματα μπορούν 
να γίνονται πραγματικό
τητα και οι ιδέες θεσμοί.

Δύο λοιπόν ήταν τα 
κυρίαρχα στοιχεία που 
αποτέλεσαν τους θεμέλι
ους λίθους της καθιέρω
σης τους Διεθνούς Συνε
δρίου Ναυτικού Δικαίου 
που διοργανώνεται πλέ
ον κάθε τρία χρόνια από 
τον Δ.Σ.Π., αφενός μεν η 
ναυτοσύνη του ελληνικού 
λαού που έχρηξε μιας 
επάξιας εκπροσώπησης
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στον χώρο του δικαίου 
και αφετέρου οι αρχές 
του δημοκρατικού επι
στημονικού διαλόγου που 
υπηρετούνται από κάθε 
συνέδριο.

Κυρίες και κύριοι η 
ίδια η ετυμολογία της 
ονομασίας της πόλης μας 
(Πειραιεύς εκ του περαι- 
όω που σημαίνει περνώ 
αντίκρυ, διαπορθμεύω, 
δηλαδή ο αναλαμβάνων 
με το πλοίο του την εποχή 
εκείνη τις μεταφορές από 
της Φαληρικής ακτής της 
Αττικής στην απέναντι 
όχθη του Πειραιά) πι
στεύω ότι δικαιολογεί και 
την καθιέρωση του Διε
θνούς Συνεδρίου Ναυτι
κού Δικαίου διότι η ναυ
τιλία ήταν, είναι και θα 
είναι ένας από τους κυ
ρτότερους τομείς επαγ
γελματικής ανάπτυξης 
του Ελληνικού λαού, πο
λύ περισσότερο δε για την 
πόλη του Πειραιά. Πα
ράλληλα αξίζει να επιση- 
μάνω ότι με την ίδρυση 
των τμημάτων ναυτικών 
διαφορών με αποκλειστι
κή δικαιοδοσία των Δικα
στηρίων του Πειραιά για 

όλη την Αττική έχει ανα
πτυχθεί αξιόλογη νομο
λογία επί πλήθους ζητη
μάτων ναυτικού δικαίου 
μεταξύ των οποίων και 
το ναυτικό ατύχημα η 
οποία περιέχεται στον 
κυκλοφορήσαντα τόμο 
“Νομολογία του Ναυτι
κού Τμήματος του Εφε- 
τείου Πειραιά, των ετών 
1994-1995”. Θερμά συγ
χαρητήρια και στον έχο-. 
ντα την ευθύνη και επιμέ
λεια της εκδόσεως πρώην 
Εφέτη Πειραιώς και νυν 
Πρόεδρο Εφετών Θεσσα

λονίκης κ. Θεόδωρο Απο- 
στολόπουλο όπως και 
τον διάδοχό του Εφέτη 
Πειραιώς κ. Γαβρά αλλά 
και τον Προϊστάμενο του 
Εφετείου Πειραιά κ. Δη- 
μήτρη Μπουζούλα.

Όσον αφορά δε στον 
επιστημονικό διάλογο θα 
πρέπει να τονίσω ότι ο 
Δ.Σ.Π. πάντα υπήρξε 
αρωγός στην καλλιέργεια 
του επιστημονικού διαλό
γου γιατί πιστεύει ότι μό
νο μέσω του συνεχούς 
επιστημονικού διαλόγου 
θα μπορεί η νομική επι
στήμη ν’ ανταποκρίνεται 
πραγματικά στις ανάγκες 
του κοινωνικού συνόλου 
και ο κάθε Δικηγορικός 
Σύλλογος πρέπει να συμ
βάλλει ενεργά στον σκοπό 
αυτό.

Επίσης θα ήθελα να 
επισημάνω ότι λόγω της 
πλήρους παγκοσμιοποίη
σης όλων των εκφάνσεων 
της ανθρώπινης ζωής η 
επίλυση και των νομικών 
προβλημάτων μπορεί να 
επιτευχθεί μόνο μέσα από 
έναν γόνιμο επιστημονι
κό διάλογο και ιδιαίτερα 
στον χώρο του ναυτικού 

δικαίου όπου η ίδια η φύ
ση του ενέχει ζητήματα 
διεθνούς υφής. Όλες αυ
τές οι προσπάθειες του 
ΔΣΠ δεν θα είχαν βέβαια 
σε καμμιά περίπτωση 
καρποφορήσει χωρίς την 
ενεργό συμβολή όλων των 
χορηγών του Συνεδρίου 
που επάξια συνεχίζουν 
τον πανάρχαιο θεσμό της 
χορηγίας κατά τον οποίο 
οι έχοντες την οικονομική 
δυνατότητα αλλά κυρίως 
την ευαισθησία της προ
σφοράς στο κοινωνικό 
σύνολο ανελάμβαναν την 

χορηγία,· χρηματοδότηση 
σοβαρών έργων και εκδη
λώσεων, πρωτεύουσα θέ
ση κατείχε δε η γιορτή 
των Παναθηναίων. Όλοι 
αυτοί οι καλοί μας φίλοι 
και συμπαραστάτες του 
Συλλόγου μας αναφέρο
νται σε ειδικό έντυπο έν
θετο το οποίο σας έχει 
διανεμηθεί και τους οποί
ους από καρδιάς ευχαρι
στούμε και σε ειδική τελε
τή θα τιμήσουμε. Ιδιαίτε
ρα επίσης θα ήθελα να ευ
χαριστήσω την Οργανω
τική Επιτροπή του Συνε
δρίου, τον άξιο Πρόεδρό 
της καθηγητή και μέλος 
του Συλλόγου μας κ. 
Αντώνη Αντάπαση για 
την καθοριστικής σημα
σίας προσφορά του, όλο 
το Διοικητικό Συμβούλιο 
του Συλλόγου μας αλλά 
και όλο το διοικητικό 
προσωπικό του Συλλόγου 
για την πραγματικά συ
γκινητική μέχρι αυταπάρ
νηση προσφορά του και 
ιδιαίτερα την διευθύντρια 
Μαριαλένα Βλανδή, τις 
Πόπη Καψοκαβάδη, Διά
να Κονδύλη, Αννα Λια- 
κάκου, Μαρία Παπαθα

νασίου, Μαίρη Πούλιου, 
Νίκο Πούλιο, Μάνο Συρ- 
μαλάκη, Μάτα Χαϊδή και 
Μαρία Τσώνη.

Πριν κλείσω τον σύ
ντομο αυτό χαιρετισμό 
ιδιαίτερα ευχαριστούμε 
την επιτροπή Ευρωπαϊ
κών Κοινοτήτων, το 
ίδρυμα Ν. Βαρδινογιάννη 
την Ποσειδώνα Α.Ε., θα 
ήταν παράλειψη να μην 
εξάρω την θερμή συμπα
ράσταση αλλά και ευαι
σθησία την οποία έδειξε ο 
Υπουργός Δικαιοσύνης κ. 
Ευάγγελος Γιαννόπου- 
λος, τόσο ως προς το Συ
νέδριό μας, όσο και ως 
προς την αναπαράσταση 
του “εν Φρεαττοί Φονι
κού Δικαστηρίου”. Επί
σης την ίδια ευαισθησία 
και συμπαράσταση μας 
έδειξαν τόσο ο Υπουργός 
Πολιτισμού κ. Ευάγγελος 
Βενιζέλος όσο και ο 
Υπουργός Εμπορικής 
Ναυτιλίας κ. Σουμάκης 
αλλά καιΐ», επίλεκτο.μέ- 
λος του Συλλόγου μας 

• και Γεν. Γραμματέας του 
Υπουργικού Συμβουλίου 
κ. Σωκράτης Κοσμίδης 
τοίις οποίους όλους από 
καρδιάς ευχαριστούμε.

Τελειώνοντας αξίζει 
να σας επισημάνω ότι 
ενώ έχει επικρατήσει σε 
όλα σχεδόν τα Συνέδρια 
οι δεξιώσεις να προσφέ- 
ρονται στο τέλος των ερ
γασιών, η δεξίωση του 
Συνεδρίου μας, την οποία 
προσφέρει και ο γνωστός 
σε όλους σας για την αγά
πη του προς το Σύλλογο 
κ. Ανδρέας Ποταμιάνος, 
προτάσσεται για να δώ
σουμε την ευκαιρία στους 
Συνέδρους μας να παρα
κολουθήσουν μία αναπα
ράσταση αρχαίας ποινι
κής δίκης του 4ου π.Χ. αι
ώνα που γινόταν στην 
Φρεαττύδα του Πειραιά, 
βασισμένη στο έργο του 
λογοτέχνη - δικηγόρου 
Δημήτρη Πιστικού, ανα- 
δεικνύοντας έτσι έναν 
πανάρχαιο θεσμό ο οποί
ος σχετίζεται με την δια- 
χρονικότητα και ανεξαρ
τησία της δικαιοσύνης.


